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„… A legfontosabb számomra az, ha a beteg visszamosolyog ránk, ha megnyugszik. A „jó szó” erejében 
én nagyon hiszek! ” 

 
Beszélgetés Dr. Pápai Györggyel 

 

 

• Szeretnék kérni egy rövid szakmai önéletrajzot, bemutatkozást! 
 

• 1969 szeptember 30-án születtem Nyíregyházán. A Krúdy Gyula Gimnáziumban érettségiztem 1988-
ban. A Mentőszolgálatnál ezt követően, a gimnázium befejezése után kezdtem el dolgozni a sikertelen 
felvételimet követően. Mentőápolóként kezdtem a munkát, még a régi Nysa, UAZ időszakban, kemény 
telek idején. Eleinte természetesen utolsó soros mentőkocsival, majd szépen lassan eset-, majd roham 
ápolóként a nyíregyházi, kisvárdai és debreceni mentőállomásokon. Az egyetemi évek alatt is 
dolgoztam félállásban az OMSZ-nál, majd mentőtiszt-III-ként Debrecen, Berettyóújfalu és Létavértes 
mentőállomásokon vonultam. 1996-tól belgyógyászként dolgoztam a nyíregyházi Megyei Kórházban, e 
mellett Mátészalkán és Nyíregyházán vonultam mentőorvosként. 2001-ben belgyógyászati szakvizsgát 
tettem, majd 2005-ben oxyologus lettem, 2009-ben pedig a sürgősségi szakvizsgát szereztem meg. 
2005-től a nyíregyházi mentőállomás vezetőjeként dolgoztam már főállású munkaviszonyban, 2006. 
szeptember 1-től pedig az Észak-alföldi Régió orvos igazgatójaként végzem munkámat. Jelenleg a 
honvéd-katasztróorvostani szakvizsgám előtt állok, emellett a LAKIDI doktori iskolában a PhD fokozat 
megszerzése előtt állok. 2006-tól 2008-ig egészségügyi szakmenedzseri iskolát jártam ki majd kaptam 
diplomát a Debreceni Egyetemen és ez év júniusában a Népegészségügyi Karon megszereztem a 
menedzseri diplomám mester fokát is. 2015. márciusában a Hajdú-Bihar Megyei Orvosi Kamara az „Év 
Orvosa”-nak választott. Eddigi munkám során igyekeztem a régió munkáját megfelelő módon 
koordinálni, kiemelten a szakmaiságra fordítottam nagyobb hangsúlyt, képzések, tanfolyamok és 
ellenőrzések alkalmával. Jelentős szerepet vállaltam a régióban a cardio és cerebrovsasculáris betegek 



ellátásának és betegút rendszerének a kidolgozásában, emiatt a Magyar Stroke Társaság tiszteletbeli 
tagja is lettem. 
 

• Mi motivált elsősorban, amikor a mentőszolgálat mellett döntöttél? 

• Imádom a hirtelen és váratlan szituációkat és a gyors döntési helyzeteket. Nagyon fontos az is, hogy az 
igazi nagy bajban, gyorsan és jól döntve legyek képes valóban megmenteni valaki életét… 
 

• Több előadásodat volt alkalmam hallgatni és ezek mindig arról győztek meg: a minőség iránt nagyon 

elkötelezett vagy. 
 

• Csak így lehet minőségi munkát végezni, ha azt a minőségbiztosítási alapelvek mentén végezzük. 
Nekünk, a sürgősségben dolgozóknak, az első vonalban nagyon kell az, hogy meghatározott, 
ellenőrzött szakmailag minőségbiztosított eljárási rendek, protokollok alapján végezzük a munkánkat, 
itt nincs idő sokat gondolkodni, töprengeni az eddigi tapasztalatainkon, hanem egy nagyon komoly 
eljárásrendet követve lehet csak helyesen és a beteg érdekében a legjobban dönteni, és ezek nem 
közhelyek. 

 
• Mi jelenti számodra minőséget? Mit értesz a mentés minőségén? Jelent-e a minőség versenyelőnyt 

munkátokban? 
 

• Nagyon nehéz ezt mérni a mi munkánkban, de kell. Az utóbbi években építette ki a Mentőszolgálat 
szakmai vezetése azokat a „legjobb gyakorlat” alapján végzendő tevékenységeink pontos és 
szabályozott leírását, amely egy komoly előrelépés a minőséggel végzett, helyszíni sürgőségi munka 
megteremtése felé, ebben bízunk nagyon és ezt támogatjuk. 
 

• Tudom, hogy fontosnak tartod a folyamatos fejlesztést, a modern technikák követését. Hogyan tudod 

ismereteidet fejleszteni. Mit teszel a személyes megújulásod érdekében? 
 

• Minden évben, akár többször is átnézem a szakmai ajánlásainkat, protokolljainkat. Ezeket 
megpróbálom így tanítani is. Egy-egy új külföldi szakmai ajánlás nagyon hamar eljut most már hozzánk, 
és ennek a szellemében írjuk át az ajánlásainkat. A legjobb példa erre: a stroke-ról szóló amerikai 
ajánlás megjelenése után pár hónappal már mi is kiadtuk a szakmai grémium által láttamozott 
ajánlásunkat, azóta is ezek alapján végezzük a munkánkat, remélem az ideggyógyászok legnagyobb 
megelégedésére… 
 

• Saját régiódban melyek a mentőszolgálat legfontosabb tennivalói? 
 

• Én elsősorban szakmai vezető vagyok, így számomra az a fontos, hogy a betegek a legmagasabb 
szakmai színvonalon kapják meg az ellátást, és nekem ez a legfontosabb! Az összes többi csak a 
vezetőséggel járó teher, a jogi, műszaki, gazdasági stb. tennivalókra gondolva itt elsősorban. Emiatt a 
szakmai fejlődést, ellenőrzést, iránymutatást tartom a legfontosabbnak, ebből sosem lesz elegendő. 

 
• Mentős múltadból, eseteidből légy szíves kiemelni néhány siker-történetet! 

 

• 1989. január 16. hajnal 2 óra 10 perckor vezettem le az első szülést egy Nysa-ban. Hát az nagy élmény 
volt, szerintem minden résztvevőnek! Azóta több is volt már, de az első… 
A legfontosabb számomra az, ha a beteg visszamosolyog ránk, ha megnyugszik. A „jó szó” erejében 
én nagyon hiszek! És ezeket nagyon könnyű elérni, akár minden nap is a kivonulásaink során. 
Sikertörténet számomra a transztelefonikus EKG rendszer kidolgozása és bevezetése, amellyel tudom, 



hogy több ember életét mentettük meg, de ugyanilyen a stroke ellátási szabályunk is, amellyel meg 
nagyon sok embert mentettünk meg a féloldali bénulástól, beszédképtelenségtől. 

• Hogyan értékelik az emberek a mentősök munkáját. Javult-e az állomány presztizse? 
 

• Általában pozitívan értékelik a munkánkat, magas a presztizse a mentőknek én ezt hiszem. Sajnos az 
anyagi „megítélésünk nem olyan jó, de ez jellemző az egészségügyben dolgozókra is. Jó hallani az 
utcán, boltban a lakosoktól, hogy elismernek bennünket, tisztelik a munkánkat. 

 
• A családi háttér mennyire segíti munkádat? 

 

• Nagyon. Feleségem, Dr Kamarási Viktória gyermekorvos és az Egészségügyi Kar oktatója, két 
gyermekem, akik ikrek, Benjámin és Gréta pedig 8 évesek és Ők hárman nekem a világon a 
legfontosabbak. 

 
• Jut időd pihenésre, kikapcsolódásra? Mi a kedvenc hobbid? 

 

• Nem nagyon, de én így szeretem. Ha jutna, akkor a gyermekeimre és a családomra fordítom és 
kirándulunk, „Magyarország száz csodája” című könyvek tartalmát próbáljuk megtekinteni és emellett a 
barátainkkal vagyunk még a családunkkal együtt, Velük főzünk, sportolunk, társasjátékozunk. 

 
• Nagyon szépen köszönöm válaszaidat! További munkádhoz sok kitartást és nagyon jó egészséget 

kívánok! 
 

 

 

 

 


